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اقتصادی

وزیرتعاون: 

با اقدامات انجام شده، وضعیت در ماه های آینده 
بهتر می شود

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی گفت: در ماه های آینده با تصمیماتی که گرفته 
ش�ده، وضعیت خیلی بهتری خواهیم داش�ت و نتایج خود را به طور قطعی نشان 

خواهد داد.
به گزارش ایرنا از وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی، »حجت الله عبدالملکی«، در دیدار 
با مردم در مسجد جامع ابوذر تهران تاکید کرد: باید شرایط نامساعد کنونی را که مردم در 

آن به سر می برند ترمیم و بهسازی کنیم.
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی با بیان اینکه دش��من از ملت ایران مایوس ش��د، اظهار 
کرد: مردم انقلابی، عاش��ورایی و حس��ینی ما در سال ۸۸، حضور متفاوتی از خود را نشان 
دادند. وی افزود: دشمن، تمام تلاش خود را برای انتقام گرفتن از ملت ایران به کار گرفته 

است و می داند که این نظام و انقلاب با ده ها هزار شهید، آسیب نخواهد دید.  
عبدالملکی یادآور شد: اما دشمن با برخی اقدامات به دنبال انتقام گرفتن و ضربه زدن به 
ملت ایران است و یکی از این راه ها مسائل اقتصادی است. بنابراین وظیفه ما این است که 

با خدمت رسانی به ملت و حل مشکلات آنها، این مکر و فریب دشمن را خنثی کنیم.
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی با بیان اینکه دولت س��یزدهم، در ش��رایطی کار را آغاز 
کرد که مش��کلات بسیار زیادی وجود داش��ت، ادامه داد: رئیس جمهور به ما دستور داده 
ک��ه وقت خود را صرف خدمت به مردم کنیم و به دنبال این که در گذش��ته چه اتفاقاتی 
افتاده، نباشیم.  وی افزود: رئیس جمهور  مرتبا، نشست های اقتصادی را با وزرای مربوطه 
برگزار و گزارش های بیکاری، گرانی و معیش��ت مردم را از مس��ئولان دریافت و برای آن 

چاره اندیشی می کند.
  وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی با بیان اینکه یقیناً نتیجه این تلاش ها به زودی، خود 

را نشان خواهد داد، گفت: قطعا در انتخاب افراد دقت مضاعفی صورت می گیرد.
 وی تصریح کرد: مدیران کارآمد، فس��اد س��تیز، انقلابی، دستپاک و مردمی با این پنج 

شرط به کار گرفته خواهند شد.
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی یادآور شد: همزمان رصد مسائل و مشکلات در سطوح 
مختلف انجام می ش��ود، رئیس جمهور تاکنون نزدیک به ۱۳ س��فر استانی داشته و در هر 

سفر تعدادی از وزرا، وی را همراهی می کنند.  
عبدالملکی، هدف از این س��فرها را بررسی مشکلات مردم از نزدیک عنوان کرد و گفت: 

یقیناً این سفرها به آشنایی با مشکلات مردم و حل و رفع آنها منجر می شود.
وی تصری��ح کرد: بنا داریم هر ماه ب��ه همراه معاونین و مدیران وزارت تعاون، کار و رفاه 
اجتماعی، یک مسجد را در تهران یا شهرستان ها برای حل مشکلات مردم  انتخاب کرده 

و در آن حضور داشته باشیم  و مشکلات را از نزدیک بررسی و رفع کنیم.
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی، معاونین، مدیران این وزارتخانه و روسای سازمان های 
تابعه، در دیدار با  اهالی منطقه ۱۷ تهران)فلاح( در مسجد جامع ابوذر تهران، حضور یافت 

و تا پاسی از شب مشکلات و درخواست های مردمی را بررسی کرد.

سخنگوی گمرک اعلام کرد:

بازگشت فعالیت مرز بازرگان به حالت عادی
سخنگوی گمرک جمهوری اس�امی ایران گفت: صف ورود کامیون ها از سمت 
ترکی�ه به م�رز بازرگان پس از ۷۲ س�اعت تاش ش�بانه روزی ب�ه حالت عادی 

برگشت.
به گزارش ایرنا، »سید روح اله لطیفی« اظهار داشت: با افزایش ناگهانی ورود محموله ها 
به کشور به دلیل پایان سال میلادی و تشکیل صف های طولانی با اقدام جهادی گمرک  
و س��ایر سازمان های مس��تقر در مرز طی ۷۲ ساعت گذشته، پذیرش کامیون ها همراه با  

تخلیه همزمان همه محوطه ها افزایش یافت.
س��خنگوی گمرک جمهوری اس��لامی ایران افزود: ش��ب گذش��ته با ورود ۶۵۰دستگاه 
کامی��ون ب��ه گمرک بازرگان، میزان ورود کامیون در ۷۲ س��اعت گذش��ته ب��ه دو هزار و 
۵۰دس��تگاه رس��ید و بدین ترتیب صف ورود کامیون ها به گمرک گوربلاغ ترکیه و نهایتا 

ورود به گمرک بازرگان  به حالت عادی برگشت.
لطیف��ی گفت: هماهنگی و همکاری همه س��ازمان های مس��تقر در مرز، برگزاری چند 
ملاق��ات م��رزی با گمرک ترکیه، اقدامات جهادی ش��بانه روزی، حمایت های همه جانبه 
دستگاه دیپلماسی و نهادهای  نظارتی، تخلیه سریع محوطه ها و ترانزیت داخلی محموله 
ها به دس��تور رئیس کل گمرک و س��رعت گرفتن پذیرش کامیون ها با تقویت و  استقرار 

نیروهای بیشتر موجب شد تا شاهد بازگشت روند عادی به این مرز باشیم.

افزایش تمایل برای خرید موبایل ۳ تا ۴ میلیونی
رئیس اتحادیه فروش�ندگان دس�تگاه های صوت وتصوی�ر و تلفن همراه خاطر 
نش�ان کرد: بازار موبای�ل روزهای آرامی را س�پری می کند و خریداران بیش�تر 

خواهان موبایل با نرخ 3 تا 4 میلیونی هستند.
ابراهیم درس��تی در گفت وگو با خبرنگار اقتصادی ایلنا، با تش��ریح آخرین وضعیت بازار 
موبایل در کشور، گفت: نوسان های نرخ ارز در قیمت نهایی کالاهای وارداتی تاثیر مستقیم 

می گذارد.
به گفته وی، تلفن همراه در دسته کالاهای لوکس جای می گیرد از این رو ارز ترجیحی 
برای واردات آن تخصیص داده نش��د. تلفن همراه با ارز نیمایی وارد کش��ور می ش��ود و از 
آنجایی که نرخ ارز نیمایی با نوس��ان های نرخ ارز در بازار آزاد تغییر نکرد ما شاهد افزایش 

قیمت تلفن همراه در بازار داخلی نبودیم.
درستی با بیان اینکه هم اکنون بازار موبایل آرام است و قیمت ها ثبات نسبی دارند، خاطر 
نش��ان کرد: تلفن همراه به میزان کافی در بازار موجود اس��ت اما از س��وی دیگر با کاهش 
قدرت مردم رکود در این بازار حاکم ش��ده اس��ت و تقاضا برای خرید تلفن همراه در سال 

جاری نسبت به سال گذشته کاهش پیدا کرده است.
عضو هیات رییس��ه اتاق اصناف تهران در پاس��خ به این پرس��ش که قیمت تلفن همراه 
در بازار از چه نرخی ش��روع می ش��ود؟ گفت: تلفن همراه از ۱.۵ میلیون تا ۷۰ میلیون در 
بازار موجود اس��ت این سلیقه و توان خریدار اس��ت که تعیین می کند چه مارکی و با چه 
قیمت��ی تلفن همراه خریداری کند. وی با بیان اینکه مردم بیش��تر خریدار تلفن همراه با 
رنج قیمتی ۳ تا 4 میلیون هس��تند، گفت: تلفن همراه با این نرخ ۷۵ درصد از س��هم بازار 
را به خود اختصاص داده اند. این فعال اقتصادی با بیان اینکه دیگر با پدیده قاچاق در بازار 
تلفن همراه مواجه نیس��تیم، گفت: بعد از اجرای طرح ریجستری تا حدود زیادی این بازار 

سامان دهی شد و دیگر شاهد پدیده قاچاق در این بازار نیستیم.
درس��تی در ادام��ه تصریح کرد: پیش از اجرای طرح ریجس��تری، حجم قابل توجهی از 
گوشی های هوشمند موجود در بازار ایران به صورت قاچاق وارد کشور می شد، و این مسئله 
باعث بروز مش��کلات زیادی ش��د از این رو مسئولان وزارت صمت و ارتباطات اجرای طرح 
ریجستری را در دستور  کار قرار دادند و تنها گوشی هایی که از طریق گمرک وارد کشور 

شوند می تواند در ایران فعال باشند.

وزیر صنعت، معدن و تجارت گفت: شفافیت 
نظ�ام توزی�ع، قیم�ت را برای مص�رف کننده 
کاهش می دهد و این از کارهای بسیار کلیدی 

در این وزارتخانه است.
س��ید رضا فاطمی امین در جریان س��فر استانی 
رییس جمهور و ش��ماری از اعضای هیات دولت به 
قم در جم��ع فعالان صنعت، مع��دن و تجارت این 
استان، بیان کرد: درج قیمت تولید کننده کار بسیار 
مهمی اس��ت و اصلاح س��اختاری در نظام تولید و 

بازار است.
وی اف��زود: وزارت صمت در این موضوع بس��یار 
جدی اس��ت و این اصلاح ساختار را دنبال می کند. 
البت��ه چون یک تغییر جهت بس��یار جدی در روند 
بازار اس��ت، ممکن اس��ت چالش هایی هم داش��ته 
باشد. اما خیلی به نفع تولید کننده و مصرف کننده 

است.
وی در پاس��خ به س��وال یکی از صنعتگران مبنی 
بر مش��کلات س��رمایه در گردش گفت: خبر خوبی 
که برای تولیدکنن��دگان و فعالان صنعت، معدن و 
تجارت داریم این اس��ت که از ۲ ماه گذشته وزارت 
صمت و بانک مرکزی کار مشترکی را آغاز کرده اند 

و آن تامین مالی زنجیره ای است.
وی ادام��ه داد: ش��نبه آینده با هف��ت بانک این 
تفاهم نامه ای امضا می شود. اما به صورت آزمایشی 
ای��ن کار را با بانک صنعت و مع��دن آغاز کرده ایم. 
این تفاهم نامه بس��یار در مصارف مالی موثر اس��ت 
و ح��دود ۳۰درصد از مص��ارف مالی را کم می کند 
و عملا مش��کلات انحراف منابع مالی و س��رمایه در 
گ��ردش را تا حد قابل توجه��ی حل و فصل خواهد 
ک��رد. فاطمی امین افزود: م��ا امیدواریم روش های 
جدیدی که  س��ال های اخیر در دنیا مرس��وم شده 
اس��ت تحت عنوان تامین مالی زنجیره ای، در سال 
جاری به طور کامل روش آزمایشی را کامل کنیم و 
اگر در سال جاری عملیاتی شود که تا کنون با توجه 
ب��ه آماده بودن مصوبات برای ابلاغ بانک مرکزی به 

سایر بانک ها، پیشرفت خوبی داشته است. .
وی تصری��ح کرد: علاوه ب��ر بانک صنعت و معدن 
ک��ه از قبل تفاهم نامه داش��تیم، با بانک های ملی، 
تجارت، ملت، س��په و پارسیان تفاهم نامه امضا می 

کنیم و خیلی از مباحث را حل و فصل می کنیم.

وزیر صمت در پاس��خ به س��والی مبن��ی بر موانع 
صدور کارت بازرگانی و همچنین مشکل عدم وجود 
رای��زن بازرگانی گفت: در زمینه کارت بازرگانی که 
هفته گذش��ته طی جلس��ه ای موان��ع صدور کارت 

بازرگانی حل و فصل شد.
وی ادامه داد: ۲۵ استعلام از ۲۰ دستگاه در کمتر 
از یک س��اعت انجام می ش��ود و کسی که مایل به 
دریافت کارت بازرگانی است، می باید فقط در یک 
دوره کلاس آموزش��ی ش��رکت ک��رده و پس از آن 

بلافاصله کارت بازرگانی صادر می شود.
وی بیان داشت: در مورد رایزن بازرگانی مذاکراتی 
با اتاق بازرگانی داش��ته ایم اما در دولت محدودیت 

هایی در این خصوص وجود دارد.
وی ابراز امیدواری کرد: وزارت صمت به س��متی 
م��ی رود ک��ه مراکز تجاری و رابط ه��ای تجاری را 
ب��ا همکاری اتاق بازرگانی ایج��اد کرده و امیدواریم 

اینگونه کار سریع تر انجام شود .
فاطمی امین در پاس��خ به س��وال یکی از فعالان 
مبنی بر مش��کلات بیمه ای در مواجهه با س��ازمان 
تامین اجتماع��ی گفت: در م��ورد تامین اجتماعی 

همانگونه که به درس��تی اشاره کردید چالش های 
زیادی را برای واحدهای تولیدی ایجاد کرده است.

وی اف��زود: یک ایده ای را وزارت صمت با وزارت 
تع��اون و رفاه اجتماع��ی دنبال می کند و آن تغییر 
روش پرداخ��ت حق بیمه ها اس��ت ک��ه دیگر نیاز 
نباش��د تامین اجتماعی ب��رای اطمینان از پرداخت 

حق بیمه ها تمام پرونده ها را رسیدگی کند.
وی تصریح کرد: یک راه حل میان بر را با سازمان 
تامین اجتماعی و وزارت کار به توافق رس��یدیم که 
الان در حال اجرای آزمایشی آن هستیم.  اگر از این 
ایده پاس��خ مثبت بگیریم، تمام این مسائلی که در 

تامین اجتماعی داریم حل خواهد شد.
قواعد شهرک های صنعتی بازنگری می شود

فاطمی امین در خصوص موانع صادرات و موضوع 
ارزش افزوده گفت: با پیگیری هایی که انجام ش��د 
بحث ارزش افزوده که  مش��کل داش��ت ومنوط به 

تعهد ارزی بود؛ برداشته شد.
وی افزود: نزدی��ک به ۱۵ مورد از موانع صادراتی 
را ه��م مهرماه آقای رییس جمه��ور مصوب کردند 
و ابلاغ ش��د. ام��ا در این موردی خ��اص اگر چنین 

پتانسیلی هس��ت باید جلسه برگزار و آن را بررسی 
کرد.  وزیر صمت در خصوص قواعد دس��ت و پاگیر 
شهرکهای صنعتی گفت: در مورد شهرکهای صنعتی 
یک قواعدی وجود دارد که همکاران ما در شهرکها 
مبتن��ی بر قواعد کار را انج��ام می دهند. اما ممکن 

است قواعد و ساز و کارها ایراد داشته باشند.
وی ادامه داد: بنده به آقای رس��ولی س��پردم کل 
قواعدی که در ش��هرکها داریم، اعم از نوع خدمات، 
تعرفه های برق و گاز و زمین  را بازنگری کنند، آنها  
گ��زارش اولیه را آماده کردند و تا آخر س��ال جاری 
کلیه قواعد ش��هرکهای صنعتی را بازنگری خواهیم 

کرد.
وی در پای��ان تصریح کرد: البته ما از کس��انی که 
دنبال خصوصی کردن ش��هرکهای صنعتی هستند، 
اس��تقبال می کنیم ک��ه از تصدی خارج ش��ویم و 
حاکمیت داش��ته باش��یم نه اینکه درگیر آب و برق 
و گاز و غیره ش��ویم. آیت الله س��ید ابراهیم رئیسی 
رییس جمهور در قالب س��یزدهمین س��فر استانی 

دولت سیزدهم امروز وارد قم شد.
وزرای ام��ور اقتصادی و دارایی، فرهنگ و ارش��اد 
اس��لامی، صنعت، معدن و تجارت، میراث فرهنگی، 
گردش��گری و صنای��ع دس��تی، راه و شهرس��ازی، 
همچنین انس��یه خزعلی مع��اون رییس جمهور در 
امور زنان و خانواده، رییس جمهور را در این س��فر 
همراهی می کنند و در برنامه های مختلفی همچون 
بازدید از طرح های عمرانی حضور یافتند. در جریان 
این سفر موضوع هایی چون اشتغال، آب، مسکن و 
مسائل اجتماعی و شهری مورد بررسی قرار گرفت.

حجم س��رمایه گذاری انجام ش��ده برای واحدهای 
صنعتی ق��م  فراتر از ۸۰ هزار میلیارد ریال اس��ت 
ک��ه با این حجم از س��رمایه گذاری ص��ورت گرفته 
در ح��دود ۲ هزار و ۴۰۰ واح��د صنعتی و تولیدی 
اس��تان برای بیش از ۶۰ هزار تنَ فرصت اش��تغال 

ایجاد شده است.
قم دارای هفت شهرک صنعتی شکوهیه، الغدیر، 
چاپ و نش��ر، س��لفچگان، محمودآباد، درودگران، 
فناوری اطلاعات و ارتباطات )I.C.T( و چهار ناحیه 
صنعتی خورآباد، دس��تجرد، س��یرو و طغرود است 
ک��ه هر کدام از آنها موقعیت ممتازی برای توس��عه 

سرمایه گذاری، تولید و اشتغال دارد.

مقامات چین در راس�تای برنامه کاهش انتشار آلایندگی پیش 
از پایان دهه جاری، از شرکت های دولتی خواستند مصرف انرژی 
و انتش�ار دی اکسید کربن را تا س�ال ۲۰۲۵ در مقایسه با سطح 

سال ۲۰۲۰ کاهش دهند.
به گزارش ایس��نا، کمیسیون دولتی و نظارت بر دارایی های دولتی در 
بیانیه ای اعلام کرد شرکت های تحت کنترل دولت در چین باید مصرف 
ان��رژی خود را به ازای هر ۱۰ هزار ی��وان )۱۵۷۰ دلار( ارزش تولید، تا 
س��ال ۲۰۲۵ به ۱۵ درصد پایین س��طح مشاهده ش��ده در سال ۲۰۲۰ 

کاهش دهند.
ش��رکت های دولتی هم باید انتشار دی اکسید کربن را به ازای هر ۱۰ 
هزار یوان )۱۵۷۰ دلار( ارزش تولید تا س��ال ۲۰۲۵ به میزان ۱۸ درصد 

در مقایسه با سال ۲۰۲۰ کاهش دهند.
چین که رس��یدن به سطح کربن خنثی تا سال ۲۰۶۰ را هدف گرفته 
اس��ت، یک هدف میان مدت برای کاهش انتشار دی اکسید کربن پیش 

از سال ۲۰۳۰ دارد.
مقام��ات چینی اوایل امس��ال به صنایع انرژی بر مانن��د پالایش نفت، 

فولادس��ازی، تولید آلومینیوم و تولید س��یمان دس��تور داده بودند باید 
بی��ش از ۳۰ درص��د از ظرفیت تولیدش��ان مطاب��ق با اس��تانداردهای 
بهره وری انرژی باش��د. با وجود تعهدات برای کاهش آلایندگی و سرمایه 
گذاری های بزرگ در ظرفیت انرژی تجدیدپذیر، چین همچنان به زغال 

سنگ وابس��ته است زیرا اقتصاد این کشور از افت ناشی از شیوع کووید 
۱۹ بس��یار س��ریع تر از حد انتظار بهبود پیدا کرده است. چین در سال 
۲۰۲۰ با وجود اعتراض کنش��گران اقلیم��ی، همچنان به ظرفیت تولید 
زغال سنگ افزود. آژانس بین المللی انرژی در گزارش سالانه زغال سنگ 
۲۰۲۱ اعلام کرد بهبود اقتصادی از پاندمی، تولید نیروی زغال سوز را به 
رکورد بالای جدیدی در سال ۲۰۲۱ رساند و تقاضای جهانی برای زغال 
س��نگ احتمالا س��ال آینده به رکورد بالای جدیدی می رسد و تلاش ها 

برای صفر کردن انتشار کربن را تضعیف می کند.
بر اساس گزارش اویل پرایس، این آژانس خاطرنشان کرد ریزش تقاضا 
برای زغال سنگ در سال ۲۰۲۰ بسیار کمتر از حد انتظار بود زیرا روند 
احیای اقتصادی چین س��ریع تر از حد انتظار آغاز ش��د و بس��یار قوی تر 
از پیش بینی ه��ای اولیه بود. طی دو س��ال آینده تقاض��ای جهانی برای 
زغال س��نگ رکوردهای جدیدی خواهد شکس��ت زیرا بازارهای نوظهور 
ک��ه در راس آنه��ا چین و هند قرار دارند، پیش��ران رش��د مصرف زغال 
س��نگ خواهد بود که از افت تولید در اقتصادهای توس��عه یافته پیشی 

خواهد گرفت.

دستور چین به شرکت های دولتی برای کاهش مصرف انرژی

شفافیت نظام توزیع از برنامه های کلیدی وزارت صمت است
فاطمی امین: 

 رونق بازار مسکن به خاطر فروش های
 زیر قیمت است

 خروج قیمت سکه و طلا از ثبات 
و افزایش مجدد قیمت ها 

یک کارش�ناس بازار مس�کن گفت: بعد از تصویب قانون 
مالیات ب�ر خانه های خالی، بانکها و اف�رادی که به صورت 
گس�ترده اقدام به احتکار مس�کن می کردند واحدها را به 
بازار عرضه کرده و بعضا زیر قیمت به فروش می رسانند که 

یکی از دلایل رشد معامات در ماههای اخیر است.
ای��رج رهب��ر در گفت وگو با ایس��نا اظهار کرد: افزایش نس��بی 
معاملات مس��کن ش��هر تهران در ماههای آبان و آذر می تواند دو 
علت داشته باشد؛ یکی اینکه بعد از تصویب قانون مالیات بر خانه 
های خالی و فشاری که به بانکها برای خروج از بنگاهداری آورده 
ش��ده بس��یاری از دس��تگاهها، ارگانها و بانکها اقدام به عرضه واحدهای خود در بازار کردند. بانکها در بخش 
املاک و مستغلات به صورت گسترده سرمایه گذاری کرده بودند که مقداری به تکاپو افتاده اند تا هرطور شده 

واحدهای خود را حتی زیر قیمت به فروش برسانند.
وی افزود: دلیل دیگر اینکه نزدیک عید اس��ت و کس��انی که دس��ت نگه داشته بودند تا برنامه های دولت را 
ببینند وارد بازار ش��دند. دولت طرح نهضت ملی مس��کن را در دستورکار دارد اما به دلایلی مثل تامین اراضی 
مورد نیاز، زمان بر خواهد بود. بنابراین کس��انی که قصد خرید مس��کن دارند در این ماههای پایانی سال اقدام 

به خرید می کنند.
این کارشناس بازار مسکن تصریح کرد: در حال حاضر به نظر می رسد بیشتر خریداران مسکن، مصرف کننده ها 
هستند. ممکن است برخی به خاطر سرمایه گذاری بخرند ولی به صورت کلان ورود نمی کنند چون اگر بیش 
از س��ه ماه واحد خود را خالی نگه دارند به آن مالیات تعلق می گیرد. ممکن اس��ت عده ای از س��فته بازان در 

حال حاضر آپارتمان بخرند و قبل از عید بفروشند.
رهبر در تش��ریح وضعیت آینده بازار مس��کن گفت: به نظر من اگر دو برنامه مهم دولت ش��امل مذاکرات 
بین المللی و پروژه نهضت ملی مسکن به نتیجه برسد می تواند در رونق ساخت و ساز و افزایش معاملات موثر 
باشد؛ زیرا بخش خصوصی هم وقتی ببیند دولت در حال عرضه مسکن به بازار است نسبت به فروش املاک 

خود ترغیب می شود. این مساله می تواند به ثبات و حتی مقداری کاهش قیمت بیانجامد.
وی تاکید کرد: اینکه صحبت از احتمال ثبات یا کاهش قیمت مسکن می کنیم منوط به تورم عمومی است. 
درست است که مسکن ظرفیت رشد سنگین قیمت را ندارد اما اگر تورم داشته باشیم قطعا نرخ رشد مسکن، 
حداقل یک س��وم تورم خواهد بود. درخصوص س��ه ماه آینده تا پایان سال می توان گفت رشد قیمت آنچنانی 

نخواهیم داشت و همین روال آرام بازار مسکن طی می شود.
بنابرای��ن گزارش، طبق قانون مالیات بر خانه های خالی مصوب ۵ آذر ۱۳۹۹ وزارت راه و شهرس��ازی برای 
معرفی خانه های خالی تا پایان آذرماه س��ال جاری فرصت داش��ت؛ در حالی که این وزارتخانه ادعای ارس��ال 
اطلاع��ات ۲.۳ میلیون خانه خالی را به س��ازمان امور مالیاتی دارد اما س��ازمان مالیاتی اعلام می کند که این 
اطلاعات را دریافت نکرده اس��ت. از س��وی دیگر س��امانه املاک و اس��کان نیز به دلیل مشکلاتی فعلا امکان 
ثبت اطلاعات س��کونتی برای شناس��ایی خانه های خالی و صاحبان آن ها را ندارد. س��رانجام، کمیسیون اصل 
۹۰ مجلس به این اختلاف اینگونه خاتمه داد که به دلیل پایین بودن ضریب امنیت س��امانه املاک و اس��کان 
در پی حمله س��ایبری تابستان امس��ال که به توقف دو ماهه این سامانه منجر شد، سامانه ای امن با محوریت 
وزارت ارتباطات و فناوری اطلاعات ایجاد شود که تاکنون چنین سامانه ای طراحی و به وزارت راه و شهرسازی 

تحویل نشده است.

طب�ق تحلیل دبیر هیات مدیره اتحادیه طا و جواهر 
تهران، در حالیکه بازار س�که و طا ی داخلی طی یک 
هفته اخیر تا روز چهارش�نبه از ثبات نسبی برخوردار 
ب�ود، همراه با افزایش قیمت اونس جهانی و نوس�انات 
افزایش�ی )هرچند مح�دود( نرخ ارز مجدد در مس�یر 
صع�ود قرار گرفت و بدین ترتیب هفته را افزایش�ی به 

پایان رساند.
نادر بذرافشان در گفت وگو با ایسنا، در تشریح وضعیت یک 

هفته اخیر بازار سکه و طلای داخلی، اظهار کرد: تا روز چهارشنبه حدود شش دلار کاهش قیمت اونس 
جهانی را داشتیم اما با توجه اینکه امروز هر اونس جهانی طلا ۱۸۱۷ دلار ارزش دارد، می توان گفت که 
در مجموع یک هفته اخیر هر اونس طلا پنج دلار افزایش قیمت داشته است. از سوی دیگر در بازارهای 
داخلی با توجه به رکود و نبود تقاضا برای خرید مصنوعات طلا و سکه، قیمت ها به ثبات نسبی مناسبی 
رسید و شاهد تغییرات چندانی نبودیم که علت آن ثبات نرخ ارز و حتی کاهش محدود آن در مقطعی 

در اواسط هفته بوده است.
دبی��ر هی��ات مدیره اتحادیه طلا و جواهر تهران افزود: اما در پایان هفته روند قیمت ها متفاوت ش��د و 
اخبار سیاس��ی- اقتصادی بازار را تحت تاثیر قرار داده و با افزایش نرخ ارز، قیمت س��که و طلا نیز سمت 
و سویی افزایشی به خود گرفته است. در صورت شکل گیری روند مثبت خبرهای سیاسی- اقتصادی، با 

توجه به نبود تقاضا، ثبات نسبی قیمت ها ادامه دار خواهد شد.
وی ضمن اشاره مجدد به افزایش قیمت  سکه و طلا در پایان هفته، گفت: پس از ثبات و حتی کاهش 
محدود قیمت ها و ایجاد رکود در بازار در اواس��ط هفته اما از روز پنجش��نبه، نوسانات افزایشی نرخ ارز و 
افزایش قمت ها در بازارهای جهانی، بازار س��که و طلا داخلی را تحت تاثیر قرار داد؛ بگونه ای که دیروز/ 
پنجش��نبه )نس��بت به آخرین معاملات رسمی روز چهاش��نبه( هر گرم طلا ۱۸ عیار ۶۰۰۰ تومان و هر 

قطعه سکه  حدود ۱۰۰ هزار تومان افزایش قیمت پیدا کرد.
عضو هیات مدیره اتحادیه طلا در رابطه با آخرین قیمت سکه و طلا در پایان هفته و تغییرات آن نسبت 
به ابتدای هفته، اظهار کرد: هر قطعه سکه تمام طرح جدید با ۱۵۰ هزار تومان افزایش به ۱۳ میلیون و 
۱۵۰ هزار تومان و هر قطعه سکه تمام بهار طرح قدیم با ۱۰۰ هزار تومان افزایش به ۱۲ میلیون و ۷۵۰ 
هزار تومان رسیده است. حباب سکه اما در این هفته تغییر چندانی نسبت به هفته پیش از آن نداشته 

و در محدوده 4۰۰ هزار تومان باقی مانده است.
بذرافش��ان ادامه داد: در نتیجه روند افزایش قیمت ها در پایان هفته، نیم س��که و ربع سکه نیز هریک 
افزایش حدودا 4۰ هزار تومان را تجربه کرده و در آخرین معاملات به ترتیب به شش میلیون و ۸۸۰ هزار 
تومان و س��ه میلیون و ۸۷۰ هزار تومان رس��یده اند. سکه های یک گرمی نیز در پایان هفته دو میلیون و 
۳4۰ هزار تومان تعیین قیمت شده اند که نسبت به ابتدای هفته ۲۰ هزار تومان افزایش داشته است. به 
همین ترتیب هر مثقال طلای آب شده ۱۷عیار در این هفته حدود 4۲ هزار تومان افزایش قیمت داشته 
و به پنج میلیون و ۶4۰ هزار تومان رس��یده و هر گرم طلای ۱۸ عیار با افزایش حدود ۱۱ هزار تومانی، 

یک میلیون و ۳۰۱ هزار تومان در پایان هفته قیمت دارد. 
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